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BRMG-KSiT-IX.0012.3.2012 
 
 

PROTOKÓŁ Nr 19-03/2012 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska, które 
odbyło się dniu 28 marca 2012 roku, rozpoczęte o godz.15.30, w sali nr 
003- Nowy Ratusz przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu 
(6), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący 
Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 19 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, Ŝe porządek obrad został wysłany do radnych drogą elektroniczną w 
terminie regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji – Marek Bumblis, zaproponował wprowadzenie do porządku 
obrad, skierowane do zaopiniowania przez Komisję, następującej sprawy: 
 

Jako punkt 5 a 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia 
realizacji inwestycji celu publicznego pt. „Budowa ulicy Nowa Łódzka w Gdańsku – 
budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących sąsiadujące osiedla z węzłem 
integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, planowanej do realizacji w obszarze 
zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 500.  
 
 
Jako punkt 2 a 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i 
opłat manipulacyjnych. – druk nr 525.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki  
Czy są jakieś uwagi? Proszę bardzo Krzysztof Wiecki. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Chciałem zaproponować, Ŝeby punkt 7 Promocja Miasta Gdańska poprzez 
sport był za punktem 8 Klub Sportowy LOTOS TREFL Gdańsk. Stan aktualny i 
plany sportowe. 
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Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  5 głosami za. 
 
 
W dalszym ciągu posiedzenia wiceprzewodniczący poddał pod głosowanie  
przedstawiony poniŜej porządek posiedzenia wraz z zaproponowanymi zmianami: 
 
 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie zawarcia Porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot i 
Miastem Hel w sprawie wykonania zadania publicznego w zakresie 
gminnego transportu zbiorowego drogą wodną.- druk nr 506. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustanowienia okazjonalnych uprawnień do przejazdów środkami 
gminnego transportu zbiorowego w związku z organizacją w Gdańsku 
Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej EURO 2012. – druk nr 509.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

        2a.  Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
              Zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad 
               Taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
               zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat 
                manipulacyjnych. – druk nr 525.  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
wykazu kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do granic 
Gminy Miasta Gdańska w roku 2012. – druk nr 508.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę Nr XXI/399/11 w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska 
na 2012 rok – druk nr 518.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska   
zmieniającej Uchwałę Nr XXI/398/11 w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2012-2040 – druk nr 517. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
 

      5a.     Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
               uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego pt. „Budowa ulicy 
             Nowa Łódzka w Gdańsku – budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących 
             sąsiadujące osiedla z węzłem integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, 
             planowanej do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo- 
             krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 500.  

Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 
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6. Program OŜywienia Dróg Wodnych w Gdańsku.  
Informacja o stanie realizacji i przyszłej eksploatacji obiektów. 
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 
7. Klub Sportowy LOTOS TREFL Gdańsk. Stan aktualny i plany 

sportowe. 
Referują: Przedstawiciele Klubu Sportowego LOTOS TREFL Gdańsk 

 

8. Promocja Miasta Gdańska poprzez sport.  
Referują: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska 

 

9. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
 

 
Głosowanie: 
Komisja – przyjęto i przegłosowano  jednogłośnie –  5 głosami za. 
 

PUNKT  - 1 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
uchwałę w sprawie zawarcia Porozumienia międzygminnego pomiędzy 
Miastem Gdańsk a Miastem Sopot i Miastem Hel w sprawie wykonania 
zadania publicznego w zakresie gminnego transportu zbiorowego drogą 
wodną.- druk nr 506.sprawa: BRMB – S.0006.69.2012.WK (Oryginał projektu 
uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z marca 2012 roku.) 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  – zreferował  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 506  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy ktoś z państwa ma pytania. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
To są odsetki 23 tysiące 40 złotych. Czy za te przesunięcia do 2015 roku, czy tam 
będą odsetki naliczane czy nie. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Właśnie celem tego porozumienia jest to, Ŝebyśmy im za kolejne zobowiązania nie 
naliczali odsetek. Tylko uchwała Rady Miasta, moŜe w porozumieniu przesunąć 
terminy płatności i oczywiście jeŜeli te terminy płatności zostaną 
przeterminowane, to będziemy odsetki naliczać. Ale ideą jest taki układ ratalny, 
Ŝeby oni się zmieścili w roku budŜetowym. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Jak zapatrują się na dalsza współpracę na lata przyszłe. 
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Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Hel jest oczywiście skłonny do współpracy, pod warunkiem Ŝe dostanie prolongatę 
spłaty kolejnych zobowiązań. To musimy wziąć pod uwagę, rekomendując państwu 
przedłuŜenie tych komunikacji pasaŜerskich na rok następny i kolejny. Z kolei Sopot 
wypowiedział nam to porozumienie, jak państwo pamiętacie w grudniu ubiegłego 
roku. Wycofali się z tego wypowiedzenia i kończą z nami to porozumienie w tym 
roku. Ale czy to oznacza Ŝe nie wejdą w kolejne lata, tego nie wiemy. Jest duŜe  
prawdopodobieństwo Ŝe projekt by wypadł. W takim razie pozostałoby ewentualnie 
porozumienie na linię Gdańsk-Hel. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Czyli ja dobrze rozumiem, Ŝe jeŜeli przesuniemy im te płatności, oni w przyszłych 
latach będą brać udział w projekcie. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Tak oni mogą brać udział, po warunkiem Ŝe otrzymają od nas kolejne prolongaty na 
kolejne lata współpracy. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Czy jest jakieś niebezpieczeństwo, Ŝe mimo tego Ŝe przesuniemy im tą prolongatę, 
nie podejmą współpracy w przyszłym roku jeŜeli chodzi o tramwaj wodny. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Z rozmów wynikało, Ŝe oni chcą mieć utrzymane linie tylko ich na to nie stać. Z 
kolei Sopot podchodzi odwrotnie. Sopot twierdził, Ŝe właściwie nie ma juŜ miejsca 
na rynku na komunikację publiczną, bo jest wystarczająca prywatna. Więc Sopot 
podnosił jakby inne argumenty. Stąd twierdzę, Ŝe Hel dalej będzie chciał z nami 
współpracować, jeŜeli otrzymają korzystne warunki płatności prolongaty. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Gdańsk-Hel to jest atrakcja jednak i dla Gdańska i dla Helu, dla turystów i regionu. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
Myślę, Ŝe w interesie naszym jest przedłuŜenie współpracy z Helem na kolejne lata, 
na takich warunkach które będą w stanie płacić.  
 
Radny Adam Nieroda – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Kiedy wszystko się rozstrzygnie. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku   
To wszystko się rozstrzygnie z chwilą kiedy państwo otrzymacie jakąś informację 
czy raport z zakończenia trzyletniego okresu funkcjonowania. Te linie kończą 
funkcjonowanie we wrześniu i myślę, Ŝe wrzesień to jest dobry moment Ŝeby 
mówić juŜ o planach budŜetowych na rok 2013 i dalszy.  
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Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie zawarcia 
Porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Miastem Sopot 
i Miastem Hel w sprawie wykonania zadania publicznego w zakresie 
gminnego transportu zbiorowego drogą wodną.- druk nr 506  
 
Głosowanie: 
 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 506  i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 19-03/41-05/2012). 
 

                                                     PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustanowienia okazjonalnych uprawnień do przejazdów środkami gminnego 
transportu zbiorowego w związku z organizacją w Gdańsku Mistrzostw Europy w 
Piłce NoŜnej EURO 2012. – druk nr 509. sprawa: BRMB – S.006.72.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole sesji Rady Miasta Gdańska z marca 2012 r.) 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  – zreferował  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 509.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy ktoś z państwa ma pytania. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Jest wskazane tutaj w projekcie uchwały, Ŝe wykupione przez UEFA. Ile jest tych 
osób uprawnionych, akredytowanych. 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  
W przypadku kiedy mówimy o UEFA, tak naprawdę mówimy o kosztach organizacji 
przejazdu, jeśli chodzi o te kolejowe. Czyli tam ilość osób nie ma znaczenia. 
Natomiast znaczenie ma w tej pierwszej kategorii osób, tych co są uprawnione do 
przejazdów autobusowych, tramwajowych. Pan dyrektor ma tutaj informację. 
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Pan Zbigniew Weinar – Z-ca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Szanowni państwo. Te trzy projekty są związane z takim ogólnym projektem i 
porozumieniem miast gospodarzy UEFA, dotyczącej polityki bezpłatnego 
podróŜowania. Inne cele, to Ŝeby w jakiś sposób przerzucić ten cięŜar 
podróŜowania na komunikacje miejską. To było stosowane we wszystkich 
pozostałych krajach organizatora. Pierwsza kategoria osób to osoby które posiadają 
bilet na mecz w dniu meczowym. To się dokładnie zaczyna o godzinie  00.00 w dniu 
meczowym do godziny 12.00 następnego dnia. Na ten bilet, na nim są piktogramy 
tramwaju i autobusu, podróŜują środkami komunikacji miejskiej. W naszym 
przypadku dołoŜona jest do tego kolejka, bo jeŜeli jest to podróŜ na stadion, my 
jako miasto wykupujemy tą usługę. Wiec wszystkie tramwaje, autobusy w Gdańsku 
i kolejka na stadion w dni meczowe. W ramach tego, kontrybucja UEFY to jest 
średnio jedno euro na kaŜdego posiadacza biletu. Czyli razy 40 tysięcy, razy cztery 
mecze, czyli 160 tysięcy euro wpływu. Druga część, zaproponowaliśmy darmowe 
usługi na terenie miasta gospodarza. Chcielibyśmy umoŜliwić przemieszczanie się 
pomiędzy punktami i jako miasto zafundować darmowy przejazd od 4 czerwca do 1 
lipca. Trzecia rzecz, to jest ten pakiet o który poprosiła UEFA, czyli osoby 
akredytowane przy organizacji, głównie na stadionie i wolontariusze. Zostało to 
oszacowane na około 15 tysięcy osobo przejazdów, czy dobo przejazdów, średnio 
2,5 euro na osobę. Prawie 800 tysięcy złotych wpłynie do kasy miejskiej i usprawni 
nam jednocześnie tę frekwencję transportową. Tak jak mówię jest to praktyka 
stosowana we wszystkich krajach organizujących duŜe imprezy. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Czy jak rozumiem, te wszystkie dane o których pan powiedział to jest raczej 
przychód ZDM, i raczej specjalnych kosztów wozokilometrów nie powinniśmy mieć. 
 
Pan Zbigniew Weinar – Z-ca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
My w ramach przygotowania konceptu transportowego, musieliśmy zasilić go w inny 
sposób na głównych obszarach i to był dodatkowy koszt. To jest kosz, który został 
zabudŜetowany w ramach ogólnych zadań operacyjnych jakie miasto ponosi na 
EURO, ale jednocześnie ZDM będzie miał przychód w postaci tej kwoty. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Czyli rozumiem, Ŝe to się przynajmniej bilansuje. 
 
Pan Zbigniew Weinar – Z-ca Dyrektora Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Nawet.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było więcej głosów w 
dyskusji, Komisja przystąpiła do głosowania. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustanowienia okazjonalnych uprawnień do 
przejazdów środkami gminnego transportu zbiorowego w związku z organizacją 
w Gdańsku Mistrzostw Europy w Piłce NoŜnej EURO 2012. – druk nr 509.  
 
Głosowanie: 
 
Komisja – jednogłośnie 5 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 509  i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 19-03/42-06/2012). 
 

PUNKT  - 2a. 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy 
środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i 
opłat manipulacyjnych. – druk nr 525. sprawa: BRMB – S.006.88.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole sesji Rady Miasta Gdańska z marca 2012 r.) 
 
Pan Dimitris T.Skuras – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej Urzędu 
Miejskiego w Gdańsku  – zreferował  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 525.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
ustalenia zasad taryfowych, cen za przejazdy środkami gminnego transportu 
zbiorowego oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych. – druk 
nr 525.  
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 5 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się- 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 525  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 19-03/43-07/2012). 
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PUNKT  - 3 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu 
kąpielisk na polskich obszarach morskich przyległych do granic Gminy Miasta 
Gdańska w roku 2012. – druk nr 508. sprawa: BRMB – S.006.70.2012.WK 
(Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z marca 2012 
roku.) 
 
Pani Danuta Zdziuch – Kierownik Referatu Gospodarki Wodnej i Geologii 
Wydziału Środowiska Urzędu Miejskiego w Gdańsku – zreferowała  przedmiotowy 
projekt uchwały – druk nr 508.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie wykazu kąpielisk na polskich obszarach 
morskich przyległych do granic Gminy Miasta Gdańska w roku 2012. – druk nr 
508.  
 
Głosowanie: 
 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 508  i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 19-03/44-08/2012). 
 

PUNKT  - 4 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę 
Nr XXI/399/11 w sprawie uchwalenia budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – 
druk nr 518. sprawa: BRMB – S.006.81.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z marca 2012 roku.) 
 
Pani Maria Wonerska – Z-ca Dyrektora Wydziału Urzędu Miejskiego w Gdańsku  
– zreferowała  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 518.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
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USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę Nr XXI/399/11 w sprawie uchwalenia 
budŜetu Miasta Gdańska na 2012 rok – druk nr 518.  
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 518  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 19-03/45-09/2012). 
 

 

PUNKT  - 5 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 
Uchwałę Nr XXI/398/11 w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 2012-2040 – druk nr 517. 
 sprawa: BRMB – S.006.80.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w protokole z sesji 
Rady Miasta Gdańska z marca 2012 roku.) 
 
Pani Maria Wonerska – Z-ca Dyrektora Wydziału Urzędu Miejskiego w Gdańsku  
– zreferowała  przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 517.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej Uchwałę Nr XXI/398/11 w sprawie 
przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata 
2012-2040 – druk nr 517.  
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – 4 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 0 głosach wstrzymujących się - 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 517  
i wnioskuje o przyjęcie projektu bez poprawek (Opinia nr 19-03/46-10/2012). 
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PUNKT  - 5a 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia 
realizacji inwestycji celu publicznego pt. „Budowa ulicy Nowa Łódzka w 
Gdańsku – budowa ciągów pieszo-rowerowych łączących sąsiadujące osiedla z 
węzłem integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, planowanej do realizacji w 
obszarze zespołu przyrodniczo-krajobrazowego „Doliny Potoku Oruńskiego” – 
druk nr 500. sprawa: BRMB – S.006.63.2012.WK (Oryginał projektu uchwały w 
protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z marca 2012 roku.) 
 
Pan Stanisław Piliczewski – Kierownik Referatu Inwestycji Europejskich 
Wydziału Programów Rozwojowych Urzędu Miejskiego w Gdańsku  – zreferował  
przedmiotowy projekt uchwały – druk nr 500.  
 
Materiały dotyczące Budowy ulicy Nowej Łódzkiej w Gdańsku – stanowi załącznik nr 
4 do protokołu 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
podziękował za przedstawienie informacji. PoniewaŜ nie było głosów w dyskusji, 
Komisja przystąpiła do głosowania. 
 
 
 

USTALENIA:                  OPINIA  KOMISJI 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie uzgodnienia realizacji inwestycji celu publicznego 
pt. „Budowa ulicy Nowa Łódzka w Gdańsku – budowa ciągów pieszo-rowerowych 
łączących sąsiadujące osiedla z węzłem integracyjnym przy pętli Nowa Łódzka”, 
planowanej do realizacji w obszarze zespołu przyrodniczo-krajobrazowego 
„Doliny Potoku Oruńskiego” – druk nr 500.  
 
 
Głosowanie: 
 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami za, - pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały, zawarty w druku nr 500  i wnioskuje o przyjęcie projektu bez 
poprawek (Opinia nr 19-03/47-11/2012). 
 
 

PUNKT  - 6 
 

Program OŜywienia Dróg Wodnych w Gdańsku.  
Informacja o stanie realizacji i przyszłej eksploatacji obiektów. 
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Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Prosilibyśmy o omówienie jakie jest aktualnie etap prac. Co się będzie działo 
w najbliŜszym okresie.  
 
Pan Stanisław Piliczewski – Kierownik Inwestycji Europejskich Wydziału 
Programów Rozwojowych Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Szanowni państwo, wcześniej głos przekaŜę koleŜance Dagnie Czarneckiej, 
która jest koordynatorem projektu. 
 
Pani Dagna Czarnecka – Główny Specjalista w Wydziale Programów 
Rozwojowych Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
Dzień dobry, witam wszystkich państwa. Projekt zbliŜa się wielkimi krokami 
ku końcowi. Mianowicie w zeszłym roku w czerwcu i w grudniu, zostały 
odebrane roboty budowlane, dotyczące sześciu przystanków tramwaju 
wodnego. Przy Targu Rybnym, Wiosny Ludów, Zielonym Moście, Narodowym 
Centrum śeglarstwa, Westerplatte. Natomiast w grudniu odebrane zostały 
roboty przy Twierdzy Wisłoujście - NabrzeŜe Barkowe i przekazane do 
uŜytkowania dla Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. W tym roku trzy, 26 
marca zostały złoŜone wpisy w dziennikach budowy dotyczące trzech 
realizacji przystanku tramwaju wodnego na Stogach, Górki Zachodnie, 
Przystań  śeglarska Tamka i Przystani śeglarskiej Sienna Grobla, jako roboty 
zrealizowane dla odbioru. W związku z tym, w ciągu czternastu dni 
rozpocznie się procedura odbiorów robót przez Komisję i przez wszystkie 
instytucje, zobligowane do tego Ŝeby te obiekty dopuścić do uŜytkowania. 
Natomiast 30 kwietnia, mają być zakończone roboty budowlane Przystani 
Wodnej dla małych jednostek pływających i przystanek tramwaju wodnego 
przy ulicy śabi Kruk, gdzie będzie przystań wodna. Mają być złoŜone 
dokumenty do odbioru i projekt robót budowlanych w tym momencie się 
zakończy. Natomiast całość realizacji tego projektu zostanie rozliczona do 30 
czerwca 2012 roku. W ramach tego projektu planujemy organizację 
inaugurującą projekt w mieście, w dniu 1 czerwca. Taką zgodę otrzymaliśmy 
od pana Prezydenta Bojanowskiego. Zarząd Transportu Miejskiego ogłosił w 
poniedziałek, w tym tygodniu 26 marca ogłosił przetarg, w celu wybrania 
przewoźnika tramwajem wodnym. Tramwaj ma być na około 40 osób, o 
długości do 20 metrów, dla przewozów 5 rowerów i czekamy teraz na 
rozstrzygniecie tego zamówienia publicznego. Natomiast w sprawach 
operatora i wyboru operatora zajmuje się Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji i 
tutaj moŜe oddam głos panu dyrektorowi Leszkowi Paszkowskiemu. Natomiast 
jeśli państwo Ŝyczycie sobie jakąś informacje na piśmie łącznie z 
ilustracjami, zdjęciami to w ciągu paru dni mogę ja zrobić, przekazać tutaj. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo proszę na emaila Komisji, czyli 1 czerwca rozpoczęcie projektu. 
 
Pani Dagna Czarnecka – Główny Specjalista w Wydziale Programów 
Rozwojowych Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
1 czerwca planujemy inaugurację tego projektu. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze proszę uzupełnić informację. 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Gdańsku. 
Proszę państwa, w najbliŜszym czasie jakby poczynamy niezbędne dane do 
ogłoszenia przetargu, ogłosimy go. Dzisiaj wynika z tego, Ŝe przetarg będzie 
się odbywał w formie likwidacji za budynki. Kubatura będzie wynosiła w 
trzech przystaniach 1246 metrów kwadratowych, oraz dzierŜawca będzie 
musiał się zaopiekować i przyjąć w dzierŜawę grunt, który przylega do tej 
nieruchomości. Stawka wyjściowa która jest ustalona przez Uchwałę Rady 
Miasta i przez Prezydenta, to jest 31 złotych i 88 groszy za metr kwadratowy 
miesięcznie za budynki, oraz 0,31 groszy za metr kwadratowy to juŜ od kwoty 
etapu w ujęciu rocznym. W tej chwili czekamy na decyzję pana Prezydenta na 
udzielenie, szczególnie na 5 letnią dzierŜawę, bo chcemy Ŝeby to była 5 
letnia dzierŜawa. Jeszcze nie mamy odpowiedzi w sprawie dzierŜawy 
przystanków, które są w zasobach Zarządu Portu Handlowego w Gdańsku. 
Chodzi o nabrzeŜe przy Westerplatte przystanku, oraz nabrzeŜe ZboŜowe. 
Jeszcze nie mamy odpowiedzi ostatecznej w sprawie kontenera sanitarnego w 
Górkach Zachodnich. Jeśli ona będzie, to niezwłocznie ogłosimy postępowanie 
Zakładamy Ŝe będzie w najbliŜszym czasie i za 10 dni będzie postępowanie. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Wizualizacje od pani Dagny dostaniemy w przeciągu tygodnia powiedzmy, 
kiedy pani zdąŜy. 
 
Pani Dagna Czarnecka – Główny Specjalista w Wydziale Programów 
Rozwojowych Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
To znaczy myślę, Ŝe szybciej bo ja mam to przygotowane tylko muszę po 
prostu odpowiednio przeformułować. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy są pytania jeszcze do pani Dagny do państwa. Proszę bardzo. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Ja pytanie nie mam, tylko chcę państwu podziękować, bo tak jak państwo 
pamiętacie nie było pierwotnie tego przystanku w Nowym Porcie i dziękuję  
za to bo Ŝe się postaraliście, była o tym mowa. Ten przystanek widziałem w 
innym miejscu, ale dobrze Ŝe w ogóle jest w Nowym Porcie.   
 
Pani Dagna Czarnecka – Główny Specjalista w Wydziale Programów 
Rozwojowych Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
MoŜe ja dopowiem jeszcze taką rzecz. Mianowicie, pan Michalak który jest w 
latarni morskiej w Nowym Porcie i drugi przystanek tramwaju wodnego przy 
nabrzeŜu zboŜowym w okolicach ulicy Starowiślnej, jest realizowany w 
ramach współpracy z Zarządem Morskiego Portu Gdańsk. Te dwa przystanki to 
są takie przystanki dodatkowe, które są wprowadzone w linię tramwaju 
wodnego śabi Kruk - Westerplatte. Natomiast one wynikają jakby z potrzeby i 
to jest właśnie to o co nam chodziło w projekcie. W ramach rewitalizacji tego 
projektu, obszarów gdzie w Gdańsku mamy coś do powiedzenia. Chcielibyśmy 
Ŝeby było to wykorzystane w taki sposób. Chcieli zrobili, będą tam przystanki. 
Mamy nadzieję, Ŝe dla turystów i mieszkańców Gdańska przede wszystkim. 



13 
 

Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Spotu i Turystyki 
Dziękuję raz jeszcze, Ŝe wysłuchaliście głosów Komisji które wtedy padły i 
przyczyniliście się do tego. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuję bardzo jeszcze raz. 
 
 

PUNKT  - 7 
 

Klub Sportowy LOTOS TREFL Gdańsk. Stan aktualny i plany sportowe. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Dziękuję państwu, Ŝe zawsze przychodzicie na mecze i zawsze jesteście mile 
widziani. Przykro mi tylko, Ŝe porównanie tych dwóch Sopockich druŜyn a LOTOSU 
Trefla Gdańsk wygląda dosyć mizernie. Tu walczymy o 9, 10 miejsce, a wczoraj  
zdobyliśmy złoty medal Mistrzostwa Polski w siatkówce. W Koszykówce równieŜ cały 
czas jesteśmy w czołówce od lat. Zdobyliśmy wiele złotych medali i chciałbym Ŝeby 
to równieŜ stało się w Gdańsku. Dlatego mam nadzieje, Ŝe jeŜeli mamy pracować 
dalej Ŝebyśmy jakieś plany mieli, Ŝebyśmy teŜ gdzieś wskoczyli do czołówki. 
śebyśmy walczyli w ciągu dwóch, trzech lat o medale. Myślę, Ŝe tylko wówczas jest 
sens, bo klub sportowy, ta grupa nasza chce mieć wyniki. Nie chcemy walczyć w 
ogonach ekstraklasy i bardzo nam na tym zaleŜy. Więc naprawdę cięŜko pracujemy 
nad tym, ale mamy zawsze jakieś problemy i te problemy nam naprawdę 
wychodzą. Z tym z państwem chciałem się podzielić, ale teŜ chciałem się podzielić 
sukcesami i podziękować za pomoc generalnie wszystkim. Oprócz tych sportów co 
się toczą, to Ŝeśmy pobili rekord Polski w historii wszechczasów w zakresie 
siatkówki męskiej. Na jednym meczu było 7,5 tysiąca osób na pierwszym, na 
drugim 7 tysięcy. Ogromna ilość ludzi przychodzi, średnio na meczach było 4,5 
tysiąca, najwięcej w Polsce. Na Ŝadnej hali w Polsce nie ma takiej oglądalności jak 
u nas. Jest zainteresowanie waŜne, ale my nad tym bardzo cięŜko pracujemy i jest 
to praca wielu ludzi. Sama organizacja meczy, tutaj wszystkich deklasujemy, jest 
punktacja i rywalizacja w Lidze.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
A na Atom ile chodzi kibiców, tak dla porównania. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Na Atom duŜo mniej chodzi.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Mówię radnemu Piotrowi Dzikowi, Ŝe więcej niŜ na kobiety. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Oczywiście. 
 
Pan Adam Okuniewski - wiceprezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Nie licząc meczy finałowych około 2 tysięcy widzów. 
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Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Wczoraj było około 6-7 tysięcy osób. Ja dokładnie nie mam danych, wczoraj na tym 
finałowym meczu. Natomiast w tym roku bardzo Ŝeśmy opóźnili Atom jeŜeli chodzi 
o to chodzi i obniŜył się lot z tytułu problemów jakie były. Ja w dwóch zdaniach 
powiem o tych problemach, bo zła pinia poszła generalnie o Treflu. Myśmy 
podpisując umowę z PGE, PGE zaŜądało sobie kontroli pełnej nad tym co się dzieje. 
Wyznaczyli swoich przedstawicieli do Zarządu, 100% obsada. To była wyznaczona 
załóŜmy przez PGE, swoich do Rady Nadzorczej i kontrolowali. Kontrolowali to tak, 
Ŝe podpisali umowy z zawodniczkami na takie sumy, których nie było w budŜecie. 
Stąd po pewnej zmianie w Radzie Nadzorczej jednoosobowej, Ŝeśmy zawiesili 
Zarząd i odsunęliśmy. Wstrzymano finansowanie bo budŜet został przekroczony. 
BudŜet który nigdy nie został przez nas zatwierdzony. Pomału, pomału naprawiamy 
tę sytuację, jest nowy Zarząd. Mam nadzieję, Ŝe się dogadamy i będziemy zawsze 
w czołówce i będziemy grali w pucharach Europy w przyszłym roku, taka jest 
zapowiedź. Natomiast myślę, Ŝe ta opinia nam bardzo zaszkodziła. Nie była to wina 
ani miasta Sopot, ani Trefla, po prostu w pewnym momencie nie mieliśmy duŜo do 
powiedzenia. Dzisiaj to się wyprostowało i dzisiaj juŜ normalnie funkcjonuje.  
Wracam do naszego tematu. JeŜeli chodzi właśnie o tą organizację, to deklasujemy 
wszystkich. Pan prezes pilnuje bardzo. Mamy dopracowane wszędzie, otrzymujemy 
maksymalną ilość punktów. Chcemy godnie reprezentować Miasto Gdańsk. To 
robimy, bo to nie dotyczy bezpośrednio pieniędzy. Chciałem jeszcze powiedzieć na 
temat zwrotu medialnego, bo mamy wyniki niepełne. Dla Polskiego Związku Piłki 
Siatkowej robione są wyniki, i wynik miasto Gdańsk osiągnęło 10 milionów wartości 
medialnej. Minimum jakie jest, nie będzie na pewno, moŜe być do 14 w takim 
wypadku, bo ostatnie mecze są nie zweryfikowane. Tam róŜne elementy w to 
wchodzą, badanie pracy, badanie obrazów telewizyjnych.10 milionów złotych, tak 
Ŝeby państwo wiedzieli, Ŝe wydane pieniądze na nas jakby wracają i to chciałem 
państwu powiedzieć. Poza tym finansujemy, nasz klub, grupę, szkołę sportową, 
która została chyba z 4 lata temu załoŜona. My pokrywamy koszty internatu, 
wyŜywienia młodzieŜy ale duŜo szkolimy młodzieŜy. śeśmy zrobili dwukrotnie 
Mistrzostwo Polski i reprezentowaliśmy w tym roku dzięki pomocy teŜ tutaj 
kolegów, mnie, Polskę jako reprezentacja Polski. śeśmy na Mistrzostwach Świata w 
Chinach wystąpili, zajęliśmy 14 miejsce. Mogliśmy medal zdobyć, tylko niestety 
dwóch najlepszych zawodników było kontuzjowanych, juŜ w Chinach i był jakiś 
problem, ale 14 miejsce na Świecie to teŜ jest jakiś sukces. To są takie sukcesy ale 
uwaŜam, Ŝe to nasze miejsce jest jakąś swego rodzaju poraŜką. Mnie to bardzo boli 
i chciałbym jeŜeli państwo by zadecydowali, ze mamy kontynuować tą współpracę, 
czego bym chciał oczywiście ale teŜ nie ma sensu grać w ogonach tak uwaŜam. 
Dlatego my mamy drugą Ligę. JeŜeli mielibyśmy decydować by państwo 
zdecydowali, Ŝe na przykład grać w drugiej Lidze 2-3 lata i później znów iść do 
ekstraklasy to jest jakiś sens teŜ. To jest lepiej niŜ walczyć o byt. Wprawdzie nie 
spada w tym roku nikt, my nie spadniemy z racji tej co powiedzieliśmy. Wyniki 
jakie mamy zwroty medialne, oglądalność i organizację. Te trzy elementy są 
bardzo waŜne. Stawiane pewnie od wczoraj, o ile mi wiadomo pan prezes Polskiego 
Związku i Polskiej Ligi spotkali się chyba z Prezydentem Adamowiczem lub z kimś z 
Urzędu, tak mi przekazywali. Bardzo im zaleŜy na rozwoju siatkówki, bo Gdańsk 
staje się takim centrum, inaczej, oni mają wizję budowania centrum siatkówki na 
terenie Gdańska na tej hali. Jako Ŝe Liga tu się odbywa, została bardzo dobrze na 
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świecie odebrana. Bywają u nas przedstawiciele Europejskiej Światowej Federacji, 
po prostu jest obiekt piękny i myślę, Ŝe z tego tytułu Polski Związek widzi 
współpracę z Gdańskiem i zaleŜy im na tym Ŝeby tu była Liga. To by było na tyle. 
Ja tylko chciałem jeszcze państwa o jedno poprosić w ogóle, poniewaŜ jesteście 
radnymi. Ja ciągle słyszę zupełnie z zewnątrz, moŜe nie tu, w innych miastach 
nieraz, o jakichś dziwnych operacjach finansowych, o róŜnych rzeczach. Generalnie 
jakieś dosyć negatywne opinie o klubie. Ja chciałem państwu powiedzieć, Ŝe jest 
pełna przejrzystość, jest Spółka Akcyjna i ktokolwiek z radnych czy chce przyjść do 
klubu, zapytać się o kaŜdą złotówkę, o zarobki pracowników, o Trefla który teŜ 
finansuje i finansuję nie tylko pieniędzmi ale przekazuję masę róŜnych rzeczy 
bezpłatnie i Ŝaden pracownik Trefla ani prezes czyli ja, nigdy nie pobierał Ŝadnych 
wynagrodzeń. Nawet na delegację jedziemy na koszt firmy. śeby była jasność, Ŝe 
nie czerpiemy Ŝadnych zysków tylko dokładamy pieniądze. Mówię to zupełnie 
uczciwie i tak będzie zawsze dopóki ten klub będzie istniał i ja będę prezesem tego 
klubu. Tak Ŝe, znowu Ŝeby nie było Ŝadnych nieporozumień, czy jakieś poŜyczki, 
czy jakieś operacje na finansach. Wszystko jest legalnie zaksięgowane i nie ma 
Ŝadnych innych moŜliwości działania nieformalnego, jeŜeli chodzi o finanse. Jakie 
mamy problemy. Problemy mamy z finansami generalnie. Dziękuję w ogóle za 
finanse, które państwo przekazali. W zeszłym roku dostaliśmy uchwałą jakieś 
pieniądze. Te pieniądze są dziś zbyt małe, Ŝeby utrzymać się w Lidze. Cztery 
czołowe kluby w Lidze mają powyŜej 10 milionów budŜetu. JeŜeli chodzi Skrę 
Bełchatów ma 22 miliony, plus nagrody za Mistrzostwo Polski, udział w pucharach, 
róŜnego rodzaju nagrody. To jest potęŜny, jeden z czołowych budŜetów w polskich 
klubach w ogóle, ale to jest w Europie znaczący, liczący się. Następnie Resovia, 
Jastrzębie, Kędzierzyn, to są wszystko budŜety powyŜej 10 milionów. Przy naszym 
budŜecie, my mamy małe szanse. Na dzisiaj sytuacja jest taka, Ŝe mamy pewne 
zobowiązania wobec zawodników, niestety nie uregulowane. Dzisiaj gramy waŜny 
mecz, my mamy zaległości jednej pensji, mamy zaległości do hali płatnicze. Zaraz 
się zwrócę do państwa z prośbą odnośnie, bo to musimy wyrównać i musimy z tego 
wyjść, są zaległości. My dostaliśmy od państwa pieniądze, dostaliśmy pieniądze z 
MOSiRu, dostaliśmy z lotniska. LOTOS nam regularnie płaci, ale praktycznie w tym 
roku, ja nie mówię Ŝe tych pieniędzy nie otrzymam, dostaliśmy 250 tysięcy złotych 
z lotniska. Pozostałe pieniądze dostaniemy, a liga kończy się dzisiaj lub we środę i 
te pieniąŜki które dostajemy, później musimy w jakiś sposób przesuwać. Jest to dla 
nas duŜy problem, takie problemy mamy. Natomiast bardzo by nam państwo 
pomogli, ale nie wiem czy to zaleŜy od Rady Miasta czy od Prezydenta. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Od Prezydenta. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Prezydenta, dobrze to będziemy Prezydenta prosić. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Ale budŜet macie zamknięty, rozumiem. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
BudŜet, ja myślę Ŝe jak spakuję 300 tysięcy, to my to uzupełnimy w jakiś sposób. 
Firma tak jak zawsze dopłaci i to tak zawsze bywa. Albo udziela poŜyczki, która nie 
jest spłacana i umarzana, albo w jakiś inny sposób to zawsze uzupełniamy. Ale 
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brakuje nam troszeczkę do budŜetu i generalnie dlatego ta moja prośba. Jak do 
Prezydenta to do Prezydenta. W naszym zapisie, w umowie co tutaj mamy, istnieje 
moŜliwość ewentualnie zwiększenia. My chcieliśmy o 50%, o to poprosić, wówczas 
moglibyśmy się rozliczyć w jakiś sposób stały. To jest taka prośba, jedyna którą my 
mamy ale mówię praktycznie te terminy które my mamy jakby nie pasują do ich. 
To nie jest kwestia tego, Ŝe jakby państwo o nas dbacie czy tak dalej, Ŝeby tutaj 
źle nie zostać odebranym. Natomiast mamy takie praktyczne problemy jakie mamy. 
Gdybyśmy mieli liczyć się w Lidze, musimy grać w środku tabeli przynajmniej. 
Potrzebujemy budŜet na poziomie 5, 7 milionów złotych, w takich granicach i 5, 7 
milionów to jest to minimum. To daje nam załóŜmy 5,6 miejsce. 
 
Radna Patrycja Mlejnek - Gałęza – członek Komisji Sportu i Turystyki 
A mógłby pan powiedzieć o co chodziło z tym lotniskiem. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Z lotniskiem, otrzymujemy równieŜ pieniąŜki za reklamę lotniska. Powiedziałem, Ŝe 
tę sumę otrzymaliśmy. W tym roku dostaliśmy jako jedyną chyba dotację z tej o 
której Ŝeśmy mówili. Pozostałe pieniąŜki dostaniemy później.  
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ile. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Ile, dokładnie mamy wyliczone. Panie prezesie niech pan powie. 
 
Pan Adam Okuniewski - wiceprezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Z lotniskiem umowa jest podpisana i skonsumowana. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ile potrzeba. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Nam brakuje, zaraz powiem. Do zamknięcia budŜetu około 300 tysięcy złotych. 
Gdybyśmy dostali te pieniądze w postaci dopłaty  50% to by nas satysfakcjonowało. 
Byśmy zapłacili za halę przynajmniej, bo hali zalegamy. Negocjujemy z panią 
prezes w jaki sposób tam, myślę Ŝe tam generalnie się porozumiewamy. Myślę, Ŝe 
w tym roku sobie z opóźnieniem ale damy radę. Natomiast chodzi o sprawy 
ewentualnego następnego roku jeŜeli będziemy pracowali, Ŝeby ułoŜyć ten budŜet 
tak, Ŝeby te pieniąŜki dostawać w terminie. Taka idea w tym roku była, bo tutaj 
pan dyrektor mówił, Ŝe przetarg zrobić troszeczkę szybciej to po prostu ze 
względów jakiś praktycznych prawnych kiedyś nie wyszło. Te pieniąŜki dopiero 
zaczniemy dostawać w tym miesiącu, w marcu, które dostajemy z tytułu umowy 
mobile, promocji Miasta Gdańska. Generalnie chciałem państwu podziękować i 
przekazałem wszystkie problemy bardzo generalnie, które mamy i z którymi się 
spotykamy. Natomiast tak ogólnie państwu powiem, gdybyśmy potrafili uzyskać 
wynik troszeczkę lepszy, to znaczy to 7, 8 miejsce, to juŜ łatwiej by nam było o 
sponsorów. Tak jak wszędzie, tak jak kaŜde dyscypliny. WyŜsze miejsce powoduje 
to, Ŝe o tych sponsorów łatwo. To tyle chciałem powiedzieć, dziękuję. 
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Pan Adam Okuniewski - wiceprezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
JeŜeli jeszcze moŜna to dla uzupełnienia, ja się przychylam do pana dyrektora i dla 
MOSiRu, za sprawną organizację i za wsparcie finansowe udzielone od pana 
Prezydenta. Parę słów jeszcze w temacie młodzieŜy. W stałe szkoleniu młodzieŜy 
mamy ponad 60 chłopaków.  
-  W tym roku młodzicy, to jest grupa wiekowa do lat 15 zdobyła Mistrzostwo 
   Województwa i w połowie kwietnia startują w ćwierćfinale Mistrzostw Polski.  
-  Kadeci, to jest grupa wiekowa do lat 17, zdobyli Mistrzostwo Województwa i 
   w połowie kwietnia uczestniczą w turnieju ćwierćfinału Mistrzostw Polski.  
- Juniorzy, to jest grupa do lat 19, wygrali Województwo. Wcześniej turniej 
   ćwierćfinałowy, półfinałowy i z końcem kwietnia uczestniczą w Turnieju 
   Mistrzostw Polski juniorów. 
Dodatkowo ta młodzieŜ dla rozwoju swoich sportowych umiejętności, uczestniczy w 
ramach III Ligi w ubiegłym sezonie. W następny weekend po świętach będzie walka 
o II Ligę, aby ta młodzieŜ grała w II Lidze i równolegle mamy rozgrywki młodej Ligi 
tak zwanej, co jest obowiązkiem Plus Ligi. Czyli razem mamy jak gdyby siedem Lig, 
w których uczestniczy ta grupa młodzieŜy w róŜnym wieku. 100% kosztów 
organizacji, w lecie wyjazdów, transportów, wyŜywienia, internatów, szkolenia 
ponosi klub. Poprzez niskie wsparcie, mamy dotacje z miasta. Na wszystkie wnioski 
składamy swoje dokumenty i tu nie moŜna powiedzieć, Ŝe nie. Składamy w ramach 
procedur którą są, otrzymujemy i jakoś nie ma obiekcji. Natomiast chciałem 
przekazać, Ŝe ta promocja Miasta Gdańska, bardzo szeroka, jest poprzez pracę z 
młodzieŜą. Myślę, Ŝe dla Miasta Gdańska w punktacji sportów młodzieŜowych jakieś 
tam punkciki dorzucimy. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
To bardzo waŜne, bo to IV miejsce jest, gdzieś tam figurujemy. Niewątpliwie 
LOTOS Trefl Gdańskich Siatkarzy, to bardzo waŜny element oŜywiania hali. Sport 
powaŜany w Gdańsku, mający duŜe grono kibiców. Warto stawiać na LOTOS. Proszę 
bardzo radny Borawski.  
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja bym zaczął od tego, Ŝe zbudowaliśmy za 370 milionów halę Ergo Arenę i nie 
wyobraŜam sobie, Ŝeby Miasto Gdańsk nie miało chociaŜ jednej druŜyny, w której 
jest nazwa Miasta Gdańska, zespołowej grającej na tej hali. Jak Sopot ma dwie, to 
myślę Ŝe tutaj teŜ moŜna porównać skalę działań. Od tego chciałem zacząć, ale 
mam dwa pytania.  
- Pierwsze do pana prezesa, dotyczące planów ewentualnych na przyszły sezon,  
  czy takie plany juŜ są.  
- Drugie pytanie do pana dyrektora Trojanowskiego. Chciałbym się dowiedzieć, 
  jakie są generalne przepływy finansowe związane z druŜyną LOTOSU Trefl, jeŜeli 
  chodzi o to co miasto Ŝe tak powiem sponsoruje druŜynie, to znaczy Miasto 
  Gdańsk związane z reklamą. Tam chyba jeszcze wchodzi w grę to lotnisko, PZPN. 
 Jakie macie państwo sposoby jeśli chodzi o miejskie spółki.  
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Od dzisiejszego meczu duŜo zaleŜy. O co chodzi. Chodzi o to Ŝe mamy swego 
rodzaju umowy z LOTOSEM i deklarację ustną ale Ŝe LOTOS postawi na siatkówkę 
ale jeŜeli zajmiemy ostatnie miejsce, LOTOS nie chce się kojarzyć z poraŜką i moŜe 
się wycofać. Od razu państwu mówię, Ŝe tak jest. JeŜeli my dzisiaj zajmiemy 8 
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miejsce, rozpoczynamy 9 miejsce. Dzisiaj lub następny mecz, bo jak przegramy 
dzisiaj to mamy jeszcze jeden mecz to podejmujemy rozmowy z LOTOSEM o 
kontynuacji współpracy. Myśmy dostali z LOTOSU 2 miliony 200 tysięcy złotych z 
budŜetu z LOTOSU. JeŜeli moglibyśmy dostać środki na poziomie spółek i Miasta 
Gdańska 1,5-2 miliony to mamy szanse na kolejnego silnego partnera. JeŜeli by to 
wyszło to nasz budŜet by się zamknął, oczywiście są jeszcze pieniądze z Trefla na 
poziomie 0,5 miliona złotych rocznie. Te pieniądze przekazujemy, one praktycznie 
są zawsze większe, bo tak się dzieje na ogół brakuje tych pieniąŜków i człowiek 
dokłada. JeŜeli te plany są takie, zakładamy zajmujemy 6 miejsce, Ŝe otrzymamy 
pieniąŜki z Gdańska , z LOTOSU, z Trefla i jeŜeli byśmy otrzymali dodatkowe, 
między 1 a 2 miliony, to stać ten zespół na środek tabeli wtedy. Takie mamy plany 
i chcielibyśmy realizować to. Jest problem z małymi sponsorami, którzy dają po 50, 
100 tysięcy złotych by dali, ogromny problem. My natomiast liczymy, Ŝe otrzymamy 
takie 300-400 tysięcy złotych poprzez stowarzyszenie Trefl Pomorze. Ja moŜe 
państwu powiem co to jest Stowarzyszenie Trefl Pomorze. Udziały moje prywatne 
przekazałem do Stowarzyszenia dlatego, Ŝe Stowarzyszenie jest zbudowane na 
wzór Stowarzyszenia które prowadzi Barcelona. Ja byłem w Barcelonie wielokrotnie 
i oni przez 100 lat wypracowali sobie taki model, Ŝe członkami Stowarzyszenia są 
kibice. Mają ich 150 tysięcy, my mamy w tej chwili 2,5 tysiąca ludzi w tym 
Stowarzyszeniu. Przez rok czasu Ŝeśmy zdobyli i około 25 firm. Te firmy Ŝeśmy 
zdobyli, juŜ to Stowarzyszenie zdobyło do dnia dzisiejszego, ja nie chciałbym 
przesadzić i dokładnie powiedzieć, ale około 300 tysięcy złotych, z czego te 
pieniądze zostały przeznaczone głównie na marketing. Na marketing i na pomoc w 
organizacji imprez sportowych. Stąd myślę teŜ takie mamy pozytywne osiągnięcia. 
Celem naszym jest tak jak państwu mówię, natomiast ten cel zapiszemy i na jakimś 
spotkaniu kolejnym przedstawimy, przyjdziemy przedstawić państwu jakby do 
akceptacji czy ewentualnie do wglądu. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Jeśli chodzi o budŜet miasta a Trefl Sopot jest bardzo prosty dlatego, Ŝe 
rozstrzygnięty został konkurs na usługi promocyjne i wynosi 900 tysięcy złotych w 
tym roku. Po prostu 2 stycznia czy 3 stycznia przekazujemy informację prezesowi 
Wierzbickiemu, Ŝe na takie pieniądze moŜe liczyć. Natomiast sprawy formalne 
zabierają 6 tygodni, ale on juŜ 2 stycznia wie, Ŝe po zatwierdzeniu budŜetu przez 
radnych i po decyzji Prezydenta o wysokości zaangaŜowania promocyjnego, ja takie 
informację przekazuję wówczas prezesowi. Przy czym umowa dŜentelmeńska 
zawiera coś takiego, Ŝe 900 tysięcy będzie z miasta, jest to umowa promocyjna 
więc nie moŜna zawierać tego w umowie  ale 300 tysięcy z tych pieniędzy pójdzie 
na opłatę hali. Tu jest zawsze problem dlatego, Ŝe prezes hali ma zawsze do mnie 
pretensje, Ŝe Trefl nie płaci za halę. Jak rozmawiam z panem prezesem, prezes 
mówi Ŝe płaci i tu jest taki problem, bo później ten wizerunek klubu, a takŜe i 
miasta jest nadszarpnięty poprzez nie zapłacenie za halę. Natomiast to nie jest 
kwestia taka, Ŝe miasto ma przelewać do hali, bo to jest umowa promocyjna. Tak 
naleŜy prowadzić polityką finansową, Ŝeby wiedzieć Ŝe, zresztą tak jest rok 
rocznie, Ŝe transzami MOSiR wypłaca od marca tam do któregoś listopada. 
 
Pan Adam Okuniewski - wiceprezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Mogę uzupełnić tu pana dyrektora, mogę podać kwoty które łącznie Miasto Gdańsk  
oraz spółki miejskie przekazały klubowi na zasadzie umów podpisanych w sezonie 
od lipca do czerwca 2012 roku w kwotach netto, to jest 1 milion 440 złotych. To co 
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pan dyrektor wspominał o hali, umowa podpisana z MOSiRem jest natychmiast jak 
gdyby załącznikiem porozumienia do hali i w skali transzy miesięcznej to jest 
rozciągnięte w czasie. To co wspomniał pan dyrektor, procedury przetargowej, 
promocja która trwa w czasie kalendarzowego roku musi być wypłacana w okresach 
jak ona trwa. Te pieniądze 900 tysięcy brutto, czyli netto 731 będą otrzymywane 
na podstawie faktur i raportów miesięcznych i ona jest jak gdyby załącznikiem 
porozumienia naszego z halą do w ratach spłacania. W ten sposób my ciągle mamy 
wobec hali, pół sezonu przesuniętej płatności. 
 
Radny Piotr Borawski – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Problem polega na tym, Ŝe wy macie sezon jesień, wiosna. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
W tym roku czyli w roku 2012 na Trefla przeznaczyło miasto 900 tysięcy złotych a 
spółki 780 tysięcy złotych. Być moŜe tu jest błąd, ale to jest wasza sprawa, między 
wami a spółkami. Natomiast jeśli mówimy sezonem siatkarskim, to myśmy dali w 
ubiegłym roku końcówkę 280, to jak policzymy, to zaraz nam wyjdzie ponad  
2 miliony, bo w ciągu 2 lat przeznaczyliśmy razem ze spółkami 3 miliony złotych. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Powiem skąd powstało moŜe to przesunięcie. Rok temu Ŝeśmy się spotkali w 
towarzystwie pana Bojanowskiego, pana prezesa i jeszcze kilka osób. To Ŝeśmy 
zaprotokołowali i Ŝeśmy dogadali się z halą co do terminów płatności, tak Ŝeby nie 
było Ŝadnych zaległości. Jednym z elementów było to, Ŝe przetarg na środki 
promocyjne miał być ogłoszony w listopadzie, a w styczniu miały powstać juŜ 
pierwsze pieniądze. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Nie chciałbym wprowadzać w zakłopotanie pana prezesa, bo ja tę notatkę słuŜbową 
mam. Chodziło o to, Ŝe rozszerzyliśmy umowę z panem prezesem o 220 tysięcy 
złotych a dodatkowe jeszcze w końcówce ubiegłego roku. Natomiast kolejne środki 
na ten rok były przyznane po 1 styczniu.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
W poniedziałek jesteśmy w hali. Będziemy się spotykali z operatorem, rozmawiali 
na temat sportu w hali i na temat inwestycji prorozwojowych które zwiększą 
atrakcyjność obiektu, będzie moŜna dopytać. Mam nadzieję Ŝe będą wszystkie 
strony i wtedy będzie łatwiej rozmawiać. Pan dyrektor Paszkowski. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Ja tutaj chciałbym wyjaśnić pewne rzeczy, rzeczywiście bo to co innego jakby 
rozmowy, rozwiązania, a co innego z tą promocją. Powiedzmy sobie, to nie jest 
sponsorowanie, to jest promocja. Rada Miasta Gdańska w ostatnich dniach grudnia 
zatwierdza budŜet, tak Ŝe nie moŜna wcześniej uruchamiać procedur budŜetowych 
niŜ te środki będą uchwalone przez Radę Miasta. Drugi element który powoduje Ŝe 
te środki zaczynamy dopiero od podpisania umowy, juŜ jesteśmy co prawda, ale 
będą wykonane w transzach. To jest to, Ŝe to jest procedura unijna która trwa, 
samo ogłoszenie 41 dni wisi Ŝe tak powiem, bo to jest łącznie ponad 5 milionów 
złotych. W związku z tym, to jest nie do przeskoczenia. Stąd jeszcze 10 dni na 
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vacatio legis, czy ewentualne odwołania itp. Ten proces się wydłuŜa niemal do 
dwóch miesięcy. Stąd po uruchomieniu przetargu ten proces trwa do marca.  
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
I dotyczy to wszystkich klubów. Takie są procedury, to się nie przeskoczy. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
śebyśmy nie mieli do siebie pretensji, Ŝeby była jasność i jeszcze jedno, co zrobić. 
Dzisiaj z panią Magda rozmawiałem, co zrobić Ŝeby nie było zaległości do hali. 
Myśmy 2 lata temu, jak Ŝeśmy wchodzili na tę halę, złoŜyli propozycje mianowicie 
taką, Ŝe przychodzi na nasze mecze około 300-400 tysięcy widzów rocznie. 
Wystarczyłoby się dogadać, i pani Magda jeszcze dzisiaj juŜ jakby się na to zgadza, 
Ŝe odprowadzamy od kaŜdego biletu 2-3 złote do hali. W ten sposób pokrywa się 
ten milion złotych które jesteśmy hali winni. Nie ma problemu Ŝadnego. Tylko 
niestety, hala się na ten sposób przedtem nie chciała zgodzić, gdyŜ uwaŜała Ŝe 
musi być to umowa i suma gwarantowana od klubów. Ta metoda o której ja mówię 
to ma tą ogromną zaletę, Ŝe hala musi walczyć z nami o widza. Tu mamy swego 
rodzaju problem, bo hala ma zadania zdobyć pieniądze za wszelką cenę na 
utrzymanie. Słusznie, nie neguję tego, bo to taka musi być polityka. Jest to spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością, która ma swoje cele finansowe. Natomiast ona 
musi mieć zawartą umowę. W ten sposób nie tylko daje to Ŝe hala ma pieniądze 
zagwarantowane ale równieŜ pomaga klubom w tej społecznej działalności. Czyli 
przyciągania widza i robienia widowiska dla społeczeństwa Trójmiasta i Pomorza, 
nie tylko Gdańska. To jest po prostu taka zaleta. Myślę, Ŝe dzisiaj pani prezes 
troszeczkę spojrzy inaczej. Otrzyma akceptację władz Gdańska i wszystkie strony 
będą zadowolone, bo my pracujemy dla widza, dla mieszkańców i wówczas są 
pieniądze na bieŜąco. Taką propozycję proszę o poparcie jeŜeli gdziekolwiek się 
znajdziecie. Bo myśmy dostali odmowę tej realizacji dwa lata temu. 
 
Radny Piotr Dzik – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Jakie są ceny biletów. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Myślę, Ŝe ceny biletów mamy niskie, stąd ta frekwencja. Bilet kosztuje we 
wszystkich dyscyplinach 20 i 10 złotych, a członkowie Stowarzyszenia mają 50% 
zniŜki. Tak Ŝe te ceny nie są wysokie i dlatego zapełniamy halę. Gdyby ceny były 
30, 15 złotych czy 40, 20, to podejrzewam Ŝe hala by nie była wykorzystana, tych 
widzów byśmy dwa razy mniej mieli, bo po prostu to jest wysoka cena. 
 
Pan Adam Okuniewski - wiceprezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Jeszcze mamy duŜą promocje dla szkół. KaŜda szkoła z województwa pomorskiego, 
która zgłosi grupę 15 osobową, bilety są po 2 złote, opiekun za darmo. Mamy 
mecze, na których jest w granicach tysiąca dzieciaków z róŜnych szkół, z całego 
województwa, z Przywidza, Kolbud, Pruszcza. Naprawdę jest jedna osoba w 
Stowarzyszeniu, która co tydzień objeŜdŜa szkoły z plakatami. Po prostu 
wychodzimy Ŝe, przyszłością tej hali są dzisiejsze dzieciaki w szkołach 
podstawowych. One przyjdą parę razy, raz, drugi, trzeci, zobaczą Ŝe to jest 
normalna hala i nie boja się tej hali to za kilka lat będą przychodzić sami. Dalej to 
będziemy ciągnąć i autentycznie pracować nad tym. Organizujemy konkursy dla 
tych szkół najlepszych, kto ma najwięcej dzieciaków Ŝe jakiś trening otwarty 
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koszykarzy czy siatkarzy jest nagrodą w tejŜe szkole. Koszykarze w ubiegłym 
sezonie byli chyba w sześciu szkołach. W tym sezonie troszkę mniej z uwagi na 
napięty terminarz, bo nie bardzo było kiedy wcisnąć, ale w przyszłym sezonie 
chcemy to kontynuować. Naprawdę proszę mi wierzyć w Kolbudach, Kartuzach to 
było święto dla tego miasteczka i pełna sala dzieciaków. Koszykarze mieli trening, 
Trefl i gwiazda numer jeden. Dlatego były specjalne plakaty, ulotki. Naprawdę 
promujemy tę dyscyplinę zachęcając do korzystania z hali Ergo, bo my musimy ją 
zapełnić. Ona po to powstała, Ŝeby średnia na kaŜdym naszym meczu, i tu pan 
prezes dał nam zadania, była nie mniejsza niŜ 5 tysięcy. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Któryś z panów powiedział, Ŝe budŜet na poziomie 5-7 milionów powodowałby, 
Ŝebyście gdzieś w środku tabeli byli. Natomiast ja pamiętam Ŝe przed początkiem 
tego sezonu czy wcześniejszego była mowa wtedy, Ŝe mieliście budŜet 6 milionów.  
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Mogę przypomnieć panu. Bardzo prosta sprawa. To było dwa sezony temu. 
Wchodziła Hestia i zawarliśmy umowę z Hestią na 5 milionów złotych i to był ten 
budŜet bardzo ostroŜny. Najpierw był na 4 miliony potem był na 5 milionów 
złotych. Na 4 dni przed rozpoczęciem Ligi, Hestia się wycofała. Dostałem emaila od 
pana prezesa Śliwickiego, który był na Radzie Nadzorczej w Berlinie, Ŝe niestety 
muszą się wycofać. Wówczas te 5 milionów złotych dawało górną, były niŜsze te 
budŜety. Takie wysokie budŜety miały tylko praktycznie dwa kluby wówczas, 
Bełchatów i Resovia, 10 milionów złotych. Wówczas to 6 milionów złotych dawało 
szanse grania w górnej części tabeli, nawet o medal. Dzisiaj ten budŜet jest za 
mały. Ja sądzę, Ŝe my mamy dzisiaj budŜet drugi albo trzeci od końca. Mniejszy od 
nas budŜet, nie realizowany ma Olsztyn gdzie się sponsor wycofał. Ma problemy 
Warszawa – Politechnika, gdzie zawodnicy grają bez wypłat od trzech, czterech 
miesięcy, ale grają świetnie bo są zawodnicy, bardzo dobrze złoŜony zespół. Myślę 
Ŝe lepiej niŜ nasz, bo to jest teŜ osobny problem budowania zespołu. Oni bardzo 
dobrze grają, ale wszystkie pozostałe zespoły mają budŜety od nas wyŜsze.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Impreza sportowa zapewnia halę. PrzyjeŜdŜają konkretne osoby i część z tych osób 
przyjeŜdŜa samochodami. Parkują na parkingu który jest płatny. Czy wy z tego 
tytułu macie coś, Ŝe niejako napędzacie tych klientów na ten parking. 
 
Pan Adam Okuniewski - wiceprezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Hala umową wydzierŜawiła parking osobnemu operatorowi. Myśmy tylko wywalczyli 
Ŝeby cena biletu nie była wyŜsza niŜ 5 złotych, bo na innych imprezach jest po 10 
złotych parking. Na naszych jest 5 złotych, nic więcej z tego nie mamy. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Ja moŜe jeszcze wrócę do tego budŜetu co pan mówił. Wówczas kiedy wycofały się 
z grania w I Lidze, wycofała się Hestia. Mieli obiektywne przyczyny jakieś Ŝe się 
wycofali. Wówczas utrzymała prawie cały sezon firma Trefla, której nie było stać. 
W budŜecie hali, bo nieraz to dociera do państwa budŜet, jest prawie 2,5 miliona 
długu, zobowiązań. To są zobowiązania do Trefla, które poŜyczył. Te zobowiązania 
są stopniowo umarzane. Trefl nigdy nie zaŜądał zwrotu tych pieniędzy. Było tych 
poŜyczek około 5 milionów i dzisiaj zostało 2,5 miliona i my tak stopniowo te 
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pieniądze umarzamy, Ŝeby państwo teŜ wiedzieli, Ŝeby była jasność co do 
finansów. Nie chciałbym Ŝeby to było źle bardzo odbierane, ale gwarancję daje 
Trefl i podejmuje decyzję o kontynuacji działania spółki, nie Ŝąda zwrotu. Tak Ŝe 
od razu z spraw finansowych Ŝeby ktoś nie mówił Ŝe firma jest zadłuŜona i tak 
dalej. Następna sprawa o tych 6 milionach. Myślę, Ŝe dzisiaj jest taka sytuacja, Ŝe 
z 3 milionów gwarantuje to co powiedziałem. Jest zupełnie inaczej, dlaczego. 
Dlatego Ŝe siatkówka przynosi ogromne zwroty medialne i coraz więcej firm 
angaŜuje się i miast generalnie w finansowanie siatkówki. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Myślę, Ŝe teraz Ŝeby tak optymistycznie zakończyć to myślę, Ŝe dzisiaj wygracie.  
Trzeba mieć tylko przekonanie i gratuluję. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Dziękuje za przyjście na nasze spotkanie, na posiedzenie Komisji. ZaleŜy nam na 
Treflu, jesteśmy bardzo zainteresowani waszymi wynikami, waszą sytuacją. Ja 
jeszcze zapraszam pana prezesa w poniedziałek na Ergo Arenie o godz. 14,30. 
 
Pan Kazimierz Wierzbicki – Prezes Zarządu LOTOS TREFL Gdańsk 
Będziemy, natomiast ja jeszcze raz, my jesteśmy bardzo otwarci. JeŜeli ktoś z 
radnych chce uczestniczyć w pracy naszej, w Zarządzie, uczestniczyć w programie. 
My po prostu bardzo byśmy nawet tego pragnęli, Ŝeby państwo zobaczyli jak my 
pracujemy, Ŝe naprawdę wszystko oddajemy dla tej siatkówki i dla Gdańska. Ja tu 
podkreślam szczególnie, bo niektórzy podkreślają Ŝe jesteśmy sopocką druŜyną. My 
jesteśmy Gdańska druŜyną. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo dziękujemy. 
 
 

                                               PUNKT  - 8 
 
Promocja Miasta Gdańska poprzez sport. 
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta  
W zasadzie ogromna większość pieniędzy, czy budŜetu jeśli chodzi o promocję, jest 
w Biurze Sportu i Euro. JeŜeli chodzi o Biuro Promocji, to są promocje przede 
wszystkim pewnego rodzaju inwentów. JeŜeli chodzi o rok 2011 mam tutaj 
wyszczególnione wszystkie wydarzenia, w których Biuro Promocji uczestniczyło. 
Było to tak:  

• Rajdowe Samochodowe Mistrzostwa Polski, to były nie za duŜe wydatki, ale 
związane w tym momencie juŜ z wydawnictwem Marka Kamińskiego i jego 
wyprawą po Wiśle.  

• To był MTB Skandia Maraton Lang Team, który zresztą w tym roku juŜ 
przyjęło Biuro Sportu.  

• TakŜe promocja Mistrzostw Polski skuterów wodnych grzegórzecki rejs. W 
kwestii sportów ekstremalnych Baltic Games to jest taka impreza o 
charakterze bardziej młodzieŜowym. 

• Jakieś nie duŜe teŜ kwoty dotyczą Biegu Świętego Dominika,  
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• takŜe zajmowaliśmy się promocją Międzynarodowych Zawodów w 
ŁyŜwiarstwie Figurowym to były zawody juniorów a takŜe  

• Mistrzostwa Świata TriStaru w Motocrossie. Tutaj teŜ zrobiliśmy po to Ŝeby 
zachęcić organizatora, Ŝeby miała być tu szansa stałej imprezy, corocznej w 
Ergo Arenie. I to rzeczywiście się stało dlatego, Ŝe po pierwszej edycji ta 
impreza teŜ na stałe będzie obecna w Ergo Arenie.  

• A takŜe tutaj wspólnie z MOSiRem organizowana impreza listopadowa, która  
fajnie się rozwija, czyli Gdańsk Biega skierowana typowo dla mieszkańców.  

Tak wyglądało w roku 2011. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Bardzo proszę o dopowiedzenie panie dyrektorze. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Druga część to Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji i praktycznie rzecz biorąc to są 
umowy promocyjnie dla pięciu, sześciu klubów. Poproszę tutaj dyrektora o wykaz. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Panie przewodniczący, szanowni radni. W latach 2009-2012 MOSiR zajmował się 
promocją Miasta Gdańska poprzez sport. Przygotowałem państwu tutaj zestawienie 
środków które zostały wydatkowane na promocje miasta poprzez sport. I tak:  
 
LECHIA: 

• początek roku 2009 została wydana kwota 994 tysiące 666 złotych,  
• potem 3 miliony 259 660 w roku 2010,  
• w 2011 roku 2 miliony 400 tysięcy złotych,  
• w tym roku po sesji Rady Miasta mam nadzieję jej zwiększeniu budŜetu. 

Została złoŜona oferta nieco wyŜsza niŜ posiadane środki. Ta kwota moŜe 
być zrealizowana do kwoty 3 miliony 20 tysięcy tysięcy, mówimy o kwocie 
brutto.  

 
JeŜeli chodzi o Trefl Gdańsk który się tutaj prezentował, wyglądało to tak:  

• w 2009 roku było 120 tysięcy,  
• w 2010 roku 750 tysięcy,  
• w 2011 roku 670 tysięcy  
• a w 2012 roku 900 tysięcy złotych brutto. 

 
GKS WybrzeŜe: 

• począwszy od 2010 roku 1 milion 149 tysięcy złotych,  
• w 2011 roku 1 milion 663 tysięcy złotych i  
• i w roku 2012  podpisaliśmy juŜ umowę na 1 milion 600 tysięcy złotych. 

 
Stoczniowiec Gdańsk, który juŜ niestety nie istnieje:  

• Próba ratowania podjęta w roku 2011, kwota 150 tysięcy złotych brutto,  
 
Rugby:  

• w 2011 roku kwota 749,990 złotych, 
• w tym roku podpisana umowa na 500 tysięcy złotych,  
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Piłka Ręczna Spójnia WybrzeŜe Gdańsk: 

• w 2011 roku 149 tysięcy 900 złotych,  
• w tym roku podpisana umowa na 20 tysięcy złotych.  

 
Łącznie jeŜeli zajdą zmiany w budŜecie MOSiRu i państwo radni podejmiecie 
decyzję zwiększającą nasz budŜet na 1 milion 200 tysięcy łącznie ta kwota będzie 
wynosiła na promocję poprzez sport 6 milionów 226 tysięcy 250 złotych. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
To jest więcej niŜ w zeszłym roku. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
Tak. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Tyle pieniędzy wraca do kasy miejskiej dlatego, Ŝe te kwoty są za obiekty, czyli 
ŜuŜel musi zapłacić i rugby musi zapłacić. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze, mówił pan tutaj o kwotach czy dyscyplinach zespołowych, a jak 
to wygląda przy dyscyplinach indywidualnych. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku 
MOSiR nie prowadzi takich promocji i trudno powiedzieć. Pan Trojanowski moŜe. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Nie mamy umów indywidualnych ze sportowcami. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Mi nie chodzi tyle, Ŝe umowy ze sportowcami ale z klubami którzy mają dyscypliny, 
lekkoatletyka i tak dalej. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Nie ma takich lekkoatletów, którzy by zasługiwali na to Ŝeby Gdańsk podpisywał z 
nimi umowy promocyjne. Nie mówię juŜ o klubie bo to nie ma Ŝadnego przełoŜenia 
medialnego, bo nawet nie ma Ŝadnego kadrowicza. Nie ma Ŝadnego mitingu. 
Nigdzie nie startują, praktycznie rzecz biorąc nie widać ich. Gdyby przyjąć 
załoŜenia, Ŝe umowa promocyjna związana jest z ilością pokazywanych znaków 
firmowych Gdańska to jest nieuzasadniony wydatek. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
A śylewicz. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
A śylewicz, to nawet nie ma rangi ogólnopolskiej. To jest oczywiście całkiem inne 
podejście, bo moŜemy podejść do śylewicza w grancie, jako imprezy dla nas 
bardzo waŜnej i wówczas tak. To jest oczywiście, zwłaszcza Ŝe jest teraz 
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rocznicowe, więc został zwiększony grant. Natomiast takim wybitnym przykładem 
promocyjnym, to jest Bieg Św. Dominika, który jakby nie kreuje zawodników tylko 
sam bieg. Praktycznie rzecz biorąc w sporcie my się bronimy przed tego typu 
przedsięwzięciami Ŝeby sport był bardziej czysty. Czyli Ŝeby to była rywalizacja. 
Dzisiaj moŜemy mieć być moŜe pierwszy przykład umowy promocyjnej z 
zawodnikiem, to jest Adam Korol, poniewaŜ on ze względów formalnych stracił 
prawo do stypendium. Jest sporo olimpijczyków w kadrze olimpijskiej z Gdańska. 
Wszyscy oni, nawet gorsi zawodnicy mają stypendia. A on ze względów formalnych, 
poniewaŜ miał kontuzję i nie miał w ubiegłym roku wyników nie ma. A nam zaleŜy 
Ŝeby reprezentował Gdańsk, Ŝeby występował. Tak Ŝe tutaj w ten sposób 
podchodzimy. Zresztą tak naprawdę, przyjmując pewne załoŜenia promocyjne, 
kierujemy się prezentując nasz projekt prezydentowi trzema głównymi zasadami. 
To znaczy zainteresowaniem gdańszczan, medialnością wydarzenia i wykorzystanie 
co by nie powiedzieć naszych obiektów. Bo prawdę mówiąc, dzisiaj na stadionie 
ŜuŜlowym poza ŜuŜlem, nie moŜna Ŝadnej innej dyscypliny uprawiać, bo to nie jest 
ani boisko do rugby ani do piłki noŜnej ani bieŜnia. Trzeba by było przebudować 
gdyby ŜuŜla nie było. Staramy się Ŝeby zrobić jakąś konkurencję właścicielowi Ergo 
Areny, czyli Kazimierzowi Wierzbickiemu Ŝeby podnieść. Mam nadzieję, Ŝe moŜe w 
przyszłym roku wywalczą chłopcy piłkę ręczną, powrót do ekstraklasy. Jeśli by się 
pojawił inny podmiot sportowy na Ergo Arenie o czym marzy operator Ergo Areny z 
róŜnych wzglądów. Być moŜe pojawi się teŜ ASSECO, nie wiadomo bo oni 
niekoniecznie pozostaną w Gdyni. Dlatego u nas jest bardzo proste, najwięcej 
kibiców chodzi na Lechię. Nawet na taką słabą Lechię. A na drugim miejscu jest 
oczywiście ŜuŜel. Ciekawa uwaga, bo koledzy z Ergo Areny informują, Ŝe na ten 
słaby nasz Trefl Gdański w siatkówce, przychodzi więcej kibiców niŜ na koszykówkę 
która walczy nawet o Mistrzostwo Polski. Ale to jest tak trochę na zasadzie nie tyle 
moŜe przekory tylko przychodzą ludzie na przeciwników naszej druŜyny. PrzyjeŜdŜa 
Skracz z Kędzierzyn Koźle, bo w Polsce tak jest, tak jak jest w ŜuŜlu. Grają i 
występują najlepsi zawodnicy, jedni z najlepszych na świecie. A w koszykówce czy 
w innych dyscyplinach sportu, w piłce noŜnej to jest dziesiąta woda po kisielu. 
Chcę państwu powiedzieć, Ŝe jutro jest spotkanie prezydenta Gdańska z 
udziałowcami mniejszościowymi Gdańskiej Lechii, a takŜe z reprezentacją kibiców 
czyli Lwów-Gdańskich, z przedstawicielem sponsora i nie ma tam najlepszych 
wiadomości, bo powodem były prace Ŝeby przejąć bankruta, czyli Lechię Operator 
w sposób łagodny, czyli we współpracy z Lechią Operatorem i z panem Andrzejem 
Kucharem. Kiedy po miesiącu się dogadaliśmy juŜ prawie ze wszystkim to znaczy ja 
nie brałem udziału i znam to z opowieści, pan Kuchar zastopował i prawdopodobnie 
będzie chciał postawić Lechię Operatora w stan upadłości. To oczywiście 
komplikuje ze względu na EURO. Mądrzejsi będziemy po jutrzejszym dniu i po 
walnym samej Lechii. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę bardzo, czy są pytania. Pan Wiecki. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze. Powiedział pan przed chwilą tutaj Ŝe nie ma w Gdańsku 
sportowców indywidualnych poza Korolem których moŜna by było sponsorować. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Nie ma. 
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Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Proszę w takim razie powiedzieć, na jakiej zasadzie pan Skysurfer został za 
sponsorowany, 3,5 tysiąca średnio miesięcznie i z promocji i ze sportu w ciągu 
roku, bo to jest 40 tysięcy ,to jest 3,5 tysiąca miesięcznie. Proszę mi powiedzieć w 
takim razie, na jakiej zasadzie on został za sponsorowany. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Pewnie pan słyszał, pani dyrektor Zbierska jest przesłuchiwana pewnie codziennie. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze, ja się pana pytam. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Ja odpowiem jak mawiał Lech Wałęsa, Ŝe jestem za i przeciw. Generalnie rzecz 
biorąc to jest tak, Ŝe wydarzenia czy inwenty nawet o smaku sportowym, nie 
koniecznie muszą być sportem, ale być znakomitym nośnikiem promocji miasta. Ja 
nie chciałbym w Biurze Sportu decydować o takich inwentach, bo dla mnie byłoby 
co innego gdyby startowało pięciu skysurferów chociaŜ ja się na tym nie znam i 
próbowało ścigać się ze sobą. Bo inaczej czy to jest wejście na Pałac Kultury od 
strony zewnętrznej, czy skok bez spadochronu z wieŜy Eiffla. Bo to moŜe mieć nie 
wielkie korzyści dla kogoś, kto wykupi usługi promocyjne na tym wydarzeniu, ale to 
nie jest kwestia sportu. To jest z jednej strony, z drugiej strony, pana Lisewskiego i 
jego wyczyn przez Bałtyk, to ja bym wziął pozaznaczał od Gazety Wyborczej po 
Trójmiasto, to byście zobaczyli państwo, Ŝe ten wyczyn był zauwaŜony i to bardzo 
fajnie. Na jakiej podstawie moŜna twierdzić Ŝe facet jest niewiarygodny. No na 
takiej zasadzie, jak nie dawać pieniędzy Trefowi który nie płaci za halę, bo on 
przez cały rok nie płaci.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja to rozumiem, tylko teraz proszę w ogóle z drugiej strony popatrzyć. Ja 
rozumiem, Ŝe o tym będzie duŜa mowa. Natomiast z tego co ja wiem, to on nie 
został zabezpieczony, w Ŝaden sposób. To znaczy wiza Arabii Saudyjskiej, brak 
zgody Egiptu. Ja juŜ sobie nie wyobraŜam w ogóle, jak moŜe zwykły taki obywatel 
dostać się do rodziny królewskiej i przekazać list, ale to juŜ pomijam. Te wszystkie 
przekazy medialne w których była mowa o tym GPSie niesprawnym, który się 
okazało, Ŝe on tak naprawdę dzień wcześniej go wziął, bo chciał przyoszczędzić. Ja 
się tak zacząłem dzisiaj nawet jadąc tutaj zastanawiać, czy duŜo większą promocją 
by nie było nie wiem, porozumieć się z biurami turystycznymi. Przekazać tym 
turystom koszulki jak jadą do Egiptu czy gdziekolwiek indziej i niech oni chodzą w 
takich miastach i duŜo większa, za podobne pieniądze byłaby pewnie reklama. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Ja naprawdę nie bronię Lisewskiego przed tymi jego błędami. Natomiast to jest 
tak, Ŝe Sopot sponsoruje Romana Paszkę tak, jacht został aresztowany i z tego co 
wiem od Ŝeglarzy, on juŜ do Polski nie wróci. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Chętniej bym oddał jemu te 40 tysięcy niŜ temu. 
 



27 
 

 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Po pierwsze nikt nie chce dać, poza tym podstawowe błędy. Podstawowe błędy, o 
których Ŝeglarze mogą powiedzieć. Zachował się jak cymbał i Ŝeglarze o tym 
wiedzą. Czy ten kto wykupuje usługę promocyjną ma o tym pojęcie.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Dobrze, ale czy miasto się zabezpieczyło na taką ewentualność.  
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta  
Po pierwsze jeŜeli mogę się włączyć, sprawa tych jego niedociągnięć bądź 
dociągnięć, bo do tej chwili badamy. Dlatego ze są bardzo często fakty medialne. 
On wszedł w spór z TVN, notabene od tego te wszystkie problemy się zaczęły. TVN 
teŜ nie jest tutaj zupełnie obiektywny i wiarygodny. A potem się zaczęła taki, 
właśnie rodzaj trochę linczu medialnego. Ja go teŜ nie bronię. JeŜeli chodzi o GPS, 
na pewno właściciel firmy nie wniósł straty, skoro przez kilka dni przed wyprawą 
podczas konferencji prasowej on ten GPS miał na konferencji. Tak Ŝe, to nie jest 
teŜ kwestia taka. Tworzy się coś takiego, zaczyna się medialna nagonka i wszyscy 
zaczynają właściwie stać równo w szeregu. Nie waŜne kto ma rację, czy ta racja 
leŜy po tej stronie, czy ta racja powinna być bardziej wywaŜona. Wpadliśmy w taką 
dość nieszczęśliwą historię. Rzeczywiście, trudno było przewidzieć, Ŝe ta sytuacja 
w ten sposób, akurat z nim moŜe się tak potoczyć. Ja myślę, Ŝe gdyby on nie 
popełnił podstawowego błędu jakim były po pierwsze bardzo niedobre, niezręczne i 
niegrzeczne wypowiedzi na temat toku. Ja to obserwowałam dzień po dniu. Zrobiła 
się z tego machina. Tam doszły jeszcze inne względy, nie waŜne. W kaŜdym razie 
to teŜ nie jest tak, to znaczy rzeczywiście zrobiono z niego kompletnego kretyna, 
debila, człowieka który jest nie profesjonalny i tak dalej. Ja myślę, Ŝe to teŜ nie 
jest cała prawda o tym człowieku i  przedsięwzięciu. Tak Ŝe uwaŜam Ŝe wypowiedź 
powinni być bardziej wstrzemięźliwi. Natomiast umowa została skonstruowana w 
taki sposób, ja przypomnę Ŝe on nie dostał Ŝadnych pieniędzy i myślę Ŝe będziemy 
mogli tutaj powalczyć. Oczywiście naleŜy sobie zadać pytanie i wszyscy sobie 
zadajemy, czy być moŜe tego rodzaju wyczyny, patrząc zwłaszcza z perspektywy 
czasu, z perspektywy tego co się wydarzyło, moŜe tego typu ekstremalne sporty czy 
jak to nazwiemy, niosą ze sobą bardzo wysokie ryzyko. Myślę, Ŝe chyba wszyscy się 
kilka razy zastanowimy, zanim kiedykolwiek jeszcze się tego podejmiemy. To jakby 
teŜ łatwo zrobiliśmy rozeznanie w środowisku skysurferów. On cieszył się bardzo 
dobrą opinią. Natomiast potem jest coś takiego, Ŝe rzeczywiście jak ta fala się 
odwraca w sensie opinii publicznej. To jest tak, Ŝe wszyscy się odwracają, nie ma 
tych ludzi którzy wspierają, którzy pomagają i nagle się ujawniają ci, którzy 
twierdzą Ŝe zawsze coś twierdzili, tylko tak naprawdę tego nie twierdzili. Więc ten 
problem jest złoŜony. Jak mówię, pewnie byśmy się bardzo powaŜnie zastanawiali, 
myślę Ŝe potrafimy sobie w tej chwili odpowiedzieć, czy byśmy chcieli taką umowę 
podpisać po raz drugi, ale myśmy tą umowę podpisywali dobrej wierze. Cała ta 
sytuacja mówię, jest dosyć złoŜona. My próbujemy ją rozwikłać.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
śebym był dobrze zrozumiany. Ja nie jestem przeciwny takim umowom. Jak 
najbardziej tak, podpisać takie umowy. Natomiast sytuacja, załóŜmy Ŝe pani ma 
rację, Ŝe faktycznie jest tak, Ŝe i miał ten GPS, i miał tak jak kiedyś rozmawialiśmy 
tutaj na parkingu, Ŝe miał wizy, Ŝe to wszystko było w porządku, ale załóŜmy Ŝe 
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gdyby takich sytuacji nie było, trzeba się zabezpieczyć, bo człowiek jest tylko 
człowiekiem. MoŜe o czym zapomnieć, moŜe do czegoś nie mieć dostępu, a terminy 
go gonią i chce się wywiązać. Bo w tej chwili owszem, mówi się o Gdańsku duŜo ale 
odbierane jako negatywne. Panie dyrektorze, jedna rzecz jeszcze. Ja pamiętam w 
2008 roku Rada Miasta Gdańska podjęła uchwałę, nagradzającą za wybitne 
osiągnięcia sportowe, chodzi  w tym momencie mówię o Korolu i Blaniku 50 tysięcy 
złotych. Ja przepraszam bardzo, ci ludzie na te medale wiele lat pracowali, a tutaj 
na wycieczkę daliśmy 40 tysięcy złotych. 
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta  
Nie, nie, to są absolutnie nieporównywalne rzeczy. To była nagroda, a tutaj 
mieliśmy do czynienia z umową marketingową i tam się to inaczej przelicza. Tam 
jest przewidywany ekwiwalent medialny. 
 
Pan Andrzej Trojanowski – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu i Euro 2012 
Fakt, Ŝe gdyby pani Ania zleciła firmie przygotowanie obliczenia, jaka była wartość 
medialna tego latawca, nie to co Lisewski mówił, tylko latawca, to bo się okazało, 
Ŝe to przekroczyło wielokrotnie nakłady. Ja nie chcę wchodzić jakby  w nie swoje 
kompetencje, bo ja na tych sprawach do końca się nie znam. Jedno jest pewne Ŝe 
my nigdy wysyłając nie wiem  zawodników, druŜynę nie jesteśmy pewni czy są 
dopełnione wszystkie formalności , bo takiej moŜliwości nie ma. MoŜemy tylko nie 
wypłacić pieniędzy, ale efekt będzie taki sam, czyli w telewizji będzie wszędzie 
pokazywana drogo.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ale z drugiej strony, dzisiaj jedna z radnych zapytała się na Facebooku, ile 
faktycznie odłoŜył, a ile wyjmie z tego. Ile go ta wyprawa kosztowała i ile dostanie. 
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta  
Po pierwsze nie zapominajmy Ŝe ma sponsora który równieŜ się tam zaangaŜował.  
To nie jest tak Ŝe tylko pieniądze z miasta. Jeszcze liczba jego zadań jest do końca 
sierpnia a potem będziemy go rozliczać.  
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Panie dyrektorze, wydaje mi się Ŝe powinniśmy rozliczyć tą umowę w sposób 
jawny, transparentny i tyle. Na koniec sierpnia tak jak jest spisana.  
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Pani dyrektor, podpisywać oczywiście takie umowy, ale z zabezpieczeniem. 
 
Pani Anna Zbierska – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Promocji Miasta  
Szczerze mówiąc teŜ straciłam entuzjazm do tego typu umów. 
 
Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Ja mam jeszcze pytanie do dyrektora Paszkowskiego, bo teŜ z tych przekazów 
medialnych się dowiedziałem, Ŝe pan w jakiś sposób go promował. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Gdańsku. 
śe go znam to źle. 
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Radny Krzysztof Wiecki – członek Komisji Sportu i Turystyki 
Nie, to Ŝe ktoś kogoś zna to ja rozumiem. Natomiast chodzi mi o jego osiągnięcia 
sportowe, dlaczego on.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji 
w Gdańsku. 
Powiem tak, jak się zaczęło. Po prostu mówiąc tak na serio. Pan Lisewski przyszedł 
do nas z prośbą o wsparcie jego wyczynu. To byłoby wydarzenie. Jak się 
dowiedziałem Ŝe to jest gdańszczanin, który gdzieś tam ze Szczecina płynie do 
Szwecji, to jak przyszedł do nas z propozycją wsparcia, więc uznałem dlaczego 
chłopak z Brzeźna, nie powinien mieć wsparcia w mieście Gdańsku. Tak się stało Ŝe 
nie mamy moŜliwości finansowania, ale skierowaliśmy po prostu pana Lisewskiego 
do działu promocji. Tutaj wiem, Ŝe podczas mojej nieobecności doszło do spotkań i 
pan  Lisewski złoŜył jakąś tam propozycję, która była wiąŜąco wyŜsza od tej która 
była. On w rozmowie ze mną przedstawiał mi wizję swoją i to wyglądało bardzo 
wiarygodnie. Mówił o spotkaniu z królem, przesłaniu pewnego przesłania od 
Gdańska, Ŝe na fali wolności. Więc to było bardzo ładnie przygotowane ale 
werbalnie. Potem się okazało, Ŝe wszystko było dograne. Facet z entuzjazmem, 
gdańszczanin, więc trochę porwał. To co teraz jesteśmy mądrzejsi, pani Anna 
Zbierska i pan dyrektor Trojanowski, wszyscy nauczyliśmy się czegoś. Myślę, Ŝe to 
lekcja dosyć bolesna, w sensie Ŝe trzeba to filtrować. Trzeba mieć teŜ zasady 
przyznawania tych grantów, czy teŜ innych zasad które by wyłaniały to, ale myślę 
Ŝe warto było tą lekcję Ŝe tak powiem teŜ odbyć, Ŝeby teraz większych błędów nie 
popełniać, bo moŜna było się sparzyć znacząco bardziej. Dziękuję. 
 
Radny Marek Bumblis – Wiceprzewodniczący Komisji Sportu i Turystyki 
Czy są jeszcze jakieś pytania. JeŜeli nie ma to bardzo dziękuję wszystkim. 
 
 
 

                                                 PUNKT  - 8 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja 
 
 
Wiceprzewodniczący Marek Bumblis przedstawił pismo z dnia 29 lutego 2012, 
Pana Dominika Gestena, w sprawie umoŜliwienia Kamilowi Gersten  kontynuowania 
kariery zawodniczej w strzelectwie pneumatycznym - stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
W nawiązaniu do pisma została skierowana pozytywna odpowiedź Pana Prezydenta 
- stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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PoniewaŜ nie było więcej spraw wniesionych i wolnych wniosków 
Wiceprzewodniczący podziękował wszystkim obecnym za uczestnictwo. 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17.30 
 
 

                                                 Wiceprzewodniczący 

                                                  Komisji Sportu i Turystyki RMG 

                                

                                                                  Marek Bumblis 

 
Protokół sporządziła: 
 
 
  Anna Jabłońska 
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